
 

Aan: 
mevrouw B. van den Berg-Slagter 
 
(i.a.a. de overige Statenleden) 
 
 
 
 
 
Assen, 4 april 2023 
Ons kenmerk 14/5.5/2023000375 
Behandeld door team Bestuur en Concernzaken  
Onderwerp: Beantwoording schriftelijke vragen ex artikel 41 Reglement van orde 
over integrale aanpak veilig buitengebied 
 
 
Geachte mevrouw Van den Berg, 
 
In uw brief van 9 maart 2023 stelde u een aantal vragen over de integrale aanpak 
veilig buitengebied. Deze vragen beantwoorden wij als volgt. 
 
 
Vraag 1 
Is het college bekend met de uitzending van De Staat van Drenthe? Zo ja,  
herkent het college het beeld dat daarin geschetst wordt als het gaat om het 
steeds aantrekkelijker worden van Drenthe als gebied voor drugscriminelen om 
hun activiteiten te ontplooien? Zo ja, wat doet de provincie er (samen met ge-
meenten) aan om dit te voorkomen? Zo nee, waarom niet? 

 
Antwoord 1 
Ja, daar zijn wij mee bekend. Deze criminaliteit staat niet stil en is in ons 
land een hardnekkig probleem. Het buitengebied, zo ook in Drenthe, is 
daarin extra kwetsbaar doordat de ‘pakkans’ kleiner is.  
 
Het is van belang dat we deze ondermijnende activiteiten in gezamenlijk-
heid een halt toe roepen. Het RIEC samenwerkingsverband, waarvan wij 
onderdeel zijn, heeft een veilig buitengebied daarom ook vastgesteld als 
prioriteit. De gezamenlijke aanpak richt zich onder andere op het:  
• vergroten van de informatiepositie en het versterken van (gezamen-

lijk) toezicht met alle betrokken samenwerkingspartners in het buiten- 
gebied;  

  



 

 

• vergroten van de bewustwording en weerbaarheid in het buiten- 
gebied. Bijvoorbeeld door bewustwordingssessies te organiseren voor 
partners, brancheorganisaties en relevante beroepsgroepen. Onlangs 
heeft er een bijeenkomst plaatsgevonden in Zuidoost Drenthe waar-
voor alle agrariërs in dat gebied waren uitgenodigd. De provincie 
heeft die bijeenkomst gefaciliteerd met het ter beschikking stellen van 
de ondermijningscontainer;  

• investeren in de verbinding met de gemeenschap door:  
o met inwoners in gesprek te gaan nadat een drugslab en/of  

dumping is opgerold/gevonden; 
o langs agrariërs gaan om gesprekken te voeren over de gevaren van 

ondermijning en dan met name wat er kan gebeuren als men op 
onzorgvuldige wijze een schuur of loods verhuurt aan criminelen; 

• informeren leerlingen en studenten (bijvoorbeeld toekomstige agra-
riërs en dergelijke) over de gevaren van ondermijning die ook op hen 
af kunnen komen nu en in de toekomst; 

• financieel ondersteunen van grondeigenaren in het opruimen van 
drugsafval.  

 
 

Vraag 2 
Drenthe kent nog geen integrale aanpak veilig buitengebied, zoals bijvoorbeeld 
de provincies Overijssel en Gelderland die wel kennen. Is het college bereid om in 
Drenthe ook zo’n integrale aanpak te gaan ontwikkelen? Zo ja, kan het college 
ook een (globaal) tijdspad aangeven waarop zo’n aanpak gerealiseerd kan  
worden? Zo nee, waarom niet? 

 
Antwoord 2 
De aanpak van drugscriminaliteit en het behoud van een veilig buiten- 
gebied is een gezamenlijke verantwoordelijkheid waarin de regie en de 
integrale aanpak plaatsvindt in RIEC-verband. Vanuit dit samenwerkings-
verband wordt dit jaar met alle partners verkend waar een  versterking of 
intensivering van de aanpak nodig is.  
 
Als provincie nemen wij deel aan deze integrale aanpak en ondersteunen 
die waar nodig en gewenst. Wij blijven graag met de (nieuwe) staten in 
gesprek om te horen welke prioriteiten en accenten u wilt leggen in de 
komende jaren om deze aanpak verder vorm te geven.  

 
Hoogachtend, 
 
Gedeputeerde Staten van Drenthe, 
 
 
 
 
    , voorzitter    , secretaris 



 

Aan de voorzitter van Provinciale Staten, 
mevr. drs. J. Klijnsma 
Postbus 122 
9400 AC Assen 

Assen, 9 maart 2023 

Onderwerp: schriftelijke vragen ex artikel 41 RvO betreffende integrale aanpak veilig buitengebied  

Geachte voorzitter, 

‘Drenthe is helemaal het einde’, ‘Je kunt hier door de bomen het bos zien’, ‘Drenthe is vol met ruimte’; 
prachtige zinnen die momenteel door de hele provincie te zien zijn, en waarmee Marketing Drenthe probeert 
de provincie een stem te geven. Het schept een mooi en terecht beeld van Drenthe als provincie waar nog 
rust en ruimte te vinden is. Iets waar we trots op zijn en waar we als Drenten elke dag van kunnen 
genieten. 

Maar de rust en ruimte die Drenthe biedt kent ook een keerzijde die steeds duidelijker naar voren komt. Het 
biedt kansen om ongezien activiteiten te ontplooien die het daglicht niet kunnen verdragen. Drenthe wordt 
steeds interessanter voor drugscriminelen om hun activiteiten te ontplooien. Enerzijds omdat ze in andere 
provincies steeds meer de hete adem in de nek voelen, en anderzijds omdat het toezicht in het Drentse 
buitengebied, met veel leegstaande gebouwen, beperkt is. Recent besteedde het tv-programma De Staat 
van Drenthe aandacht aan de ondermijnende activiteiten van drugscriminelen in onze provincie . Het 1

programma laat op indringende wijze zien hoe deze problematiek steeds groter wordt, en hoe verwoestend 
het kan zijn voor burgers als ze eenmaal in het web van drugscriminelen belanden, en wat de impact is op 
mens, dier en natuur als het gaat om dumping van drugsafval. Recente voorbeelden van drugscriminaliteit in 
Drenthe zijn de vondst van de grootste cocaïnewasserij in Nederland ooit in een manege in Nijeveen , een 2

hennepkwekerij met 1.300 planten in een schuur bij Coevorden , dumping van bijna 100(!) vuilniszakken 3

drugsafval in De Onlanden , de ontdekking van een drugslab in een pand aan de Eldijk in Holsloot iets meer 4

dan een jaar na de vondst van ook een drugslab iets verderop aan dezelfde Eldijk  en deze week nog een 5

synthetisch drugslab aan de Boslaan in Emmen . 6

De ChristenUnie maakt zich grote zorgen over deze ontwikkelingen. Tegelijk zien we dat er overheden zijn 
die beleid maken om deze zorgwekkende ontwikkeling te remmen. Een voorbeeld daarvan is een integrale 

 https://www.rtvdrenthe.nl/nieuws/15377482/de-staat-van-drenthe-drugscriminelen-vinden-de-ruimte-in-drenthe1

 https://dvhn.nl/drenthe/Zestien-verdachten-aangehouden-bij-inval-manege-Nijeveen-Grootste-coca%C3%AFnewasserij-ooit-in-2

Nederland-25919982.html

 https://dvhn.nl/drenthe/Hennepkwekerij-met-1300-planten-opgerold-in-schuur-bij-Coevorden.-Twee-personen-53-en-42-3

aangehouden-28212667.html

 https://nos.nl/artikel/2447894-bijna-100-vuilniszakken-met-drugsafval-in-natuurgebied-de-onlanden4

 https://dvhn.nl/drenthe/Drugslab-gevonden-in-Holsloot-acht-mensen-aangehouden-28149679.html5

 https://dvhn.nl/drenthe/Drugslab-opgerold-in-Emmen.-Twee-personen-aangehouden-28288628.html 6
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aanpak veilig buitengebied, zoals de provincies Overijssel  en Gelderland  die hanteren. Als ChristenUnie zijn 7 8

we blij dat de provincie Drenthe vorig jaar na een motie van de ChristenUnie en PvdA is gestart met een 
campagne om inwoners bewuster te maken van signalen die kunnen duiden op drugscriminaliteit. Ook de 
bijdrage van de provincie aan het RIEC draagt bij aan een betere samenwerking tussen partijen op dit punt. 
Onze fractie juicht deze inzet toe, maar tegelijk vinden we dat er een tandje bij moet. Om de deur in 
Drenthe dicht te houden voor drugscriminaliteit moeten we nu acteren. 

Dit alles overziend heeft de fractie van de ChristenUnie de volgende vragen voor het college van 
Gedeputeerde Staten: 

1. Is het college bekend met de uitzending van De Staat van Drenthe? Zo ja, herkent het college het 
beeld dat daarin geschetst wordt als het gaat om het steeds aantrekkelijker worden van Drenthe als gebied 
voor drugscriminelen om hun activiteiten te ontplooien? Zo ja, wat doet de provincie er (samen met 
gemeenten) aan om dit te voorkomen? Zo nee, waarom niet? 

2. Drenthe kent nog geen integrale aanpak veilig buitengebied, zoals bijvoorbeeld de provincies 
Overijssel en Gelderland die wel kennen. Is het college bereid om in Drenthe ook zo’n integrale aanpak te 
gaan ontwikkelen? Zo ja, kan het college ook een (globaal) tijdspad aangeven waarop zo’n aanpak 
gerealiseerd kan worden? Zo nee, waarom niet? 

Namens de fractie van de ChristenUnie, 
Bernadette van den Berg 

 

 https://overijssel.notubiz.nl/document/9661138/1/document7

 https://www.gelderland.nl/themas/politiek/weerbaarheid/agenda-veilig-buitengebied  en https://www.pvo-oostnederland.nl/nieuws/8

kiekuut-stand-van-zaken-veilig-buitengebied-eind-2021/ 
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